## 臺灣大學化學系博士班資格考試辦法

## Regulations of Qualification Exam Department of Chemistry, NTU

80學年度系務會議通定 93年6月11日92學年度系務會議修正通過 95年9月22日95學年度第2次系務會議修正通過 96年2月14日教務處核備 100年8月16日100學年度第1次系務會議修正通過 100年10月14日100學年度第1次教務會議核備 101年3月20日100學年度第6次系務會議修正通過 101年6月8日100學年度第2次教務會議修正通過 101年11月13日101學年度第3次系務會議修正通過 104年9月29日104學年度第1次系務會議修正通過 107年4月17日106學年度第5次系務會議修正通過 107年6月8日106學年度第2次教務會議核備

111年4月19日110學年度第5次系務會議修訂通過

第一條	106 學年度(含)前之入學生博士班資格考試以累積考試方	Cumulative Exams are applicable to doctoral students enrolled in/before
	式執行。107學年度起入學生以本辦法舉行資格考試。	2017. Students enrolled in/after 2018 shall follow these regulations of the
		qualification exam.
第二條	資格考試通過半年後,始得提出預口試申請。	A student may apply for pre-oral examination six months after passing
		the qualification exam.
第三條	資格考試以研究內容口頭報告方式進行:	The qualification exam is conducted in the form of oral presentation of
	1. 申請資格/提出時機:完成二門高等修課後得申請資	the research content:
	格考試,需於在學之第5學期(不含休學)上課開始	1. Eligibility and application timing: Students can apply for the
	日前舉行考試。	qualification exam only after completing two advanced courses and

	<ol> <li>報告內容與形式:以書面提出論文研究構想至多 15 頁(不含 reference),說明研究背景、動機、預計研究內容與初步研究成果,並進行口頭報告(系上另有範本提供)。</li> <li>報告使用語言:口頭報告中英皆可,書面報告之標題與摘要限用英文,其他內容中英皆可。</li> </ol>	<ul> <li>are required to take the exam before the 5th semester starts (not including suspension semester).</li> <li>2. Report content and format: Submit a 15-page (excluding reference) written research proposal that states the research background motivation expected research content and preliminary outcomes, and conduct an oral presentation. (a proposal format will be provided</li> </ul>
	<ol> <li>是否公開:研究報告與口試過程不對外公開。</li> <li>委員會成員:不含指導教授至少3人,校內外均可(指導教授得列席但不得參與答辯)。</li> <li>通過與否之基本規範:由委員會評定通過、有條件通過或不通過。</li> <li>不通過此檢定之補救措施:一年內須重新提出資格考試申請一次,仍無法通過者喪失博士生資格。</li> </ol>	<ol> <li>by the Department)</li> <li>Language: Oral presentations can be conducted in either Chinese or English. The title and abstract of the written proposal should be written in English. The other proposal content can be written in either Chinese or English.</li> <li>Open to public: the research proposal and oral exam are not open to public.</li> <li>Committee members: The Committee is composed of three members who are in or outside NTU, and excludes student's advisor (the advisor can be present in the exam but not participate in the defense.)</li> <li>Passing Criteria: Pass, conditional pass or failure will be evaluated and decided by the Committee.</li> <li>Remedy when failure: submit the second exam application within one</li> </ol>
第四條	逕攻博士學位者如因第三條第七項原因需退學者,得經 其指導教授同意後,提出碩士論文。	year. Students failed in the second exam have to drop out.  A doctoral candidate who withdraws from the university due to the reasons stipulated in Regulation 3, Rule 7, with the consent of their advisor, may submit a master's thesis.
第五條	博士班學生具下列二項條件者,得為博士學位候選人: (一)通過資格考試。 (二)完成博士學位應修課程。	Rules for becoming a Ph.D. Candidate:  1. Passing the qualification exam  2. Completing the required coursework